

## Lokalrådsmøde 12. april 2023

### Mødt

Ingse, Søren B, Søren S, Ebbe, Charlotte, Anne, Magnus, Busser, Poul og Peer.

Afbud: Sara, Rikke, Marianne N.

Gæst: Christian Høst

### Dagsorden

Udsendt pr. mail

- Siden sidst
- nyt fra Stigruppen ( mail fra Katrine ) - obs. reablering af sti til Jernbanegade
- status på helhedsplan
- hjemmeside
- byforskønnelsesdag / opgaver og byens hus/ annonce
- udtalelse fælles fra LR
- henvendelse fra pressen ( hvad mener vi om nedskæring bl.a. Garden )
- 4. Maj opgavefordeling m RV Historie
- flagfest 5/ 6 - evt. forslag til året borger
- fjernvarme gruppe ( deltagere og mail or fra Flemming Pade
- evt.

### Referat

Velkomst v/Ingse.

Vi ønsker Marianne N. hjertelig tillykke med 60-årsdagen.

### Siden sidst

- **Projekt servicebygning mv:**

Ingse informerer om, at man har været nødt til at udskrive Servicebygningen fra projektet af juridiske årsager, og at vi er i gang med at anmode om en projektændring så det resterende projekt kan fortsætte. Michella fra projektplaneten er fortsat på sagen, og vi får besked, så snart en afklaring er på plads.

- **Borgernært Politimøde:**

Charlotte og Busser har deltaget i mødet, sammen med øvrige lokalråd. Politiet kunne berette om øget kriminalitet på it-området, og opfordrede i øvrigt til at støtte politiet i omtale på Facebook mv.

Vi vedtog, at Charlotte og Busser fremover er vores repræsentanter over for politiet.

- **Flagalleén:**

Peer oplyste om første flaghejsning i sæsonen påskedag, hvor de 5 nye flaghuller blev taget i brug. Flaghejsning mv gik godt, og Peer takkede vores nye hjælpere for positivt fremmøde og godt humør.

- **Bosætningsfolderen:**
- Vi nåede ikke helt at blive færdig før Louise Sjöberg stoppede, men arbejder videre sammen med Gitte Højsgaard om opsætning, billeder mv.
- Folderen er færdig men – skønt lovet – ikke trykt. Gitte gør opmærksom på, at hendes arbejdsområde ikke omfatter trykning, men kun grafisk opsætning.
- Peer kontakter Gitte, og beder om at få opsætningsmaterialet (fil eller lignende) og så må vi se om vi kan trykke det selv, eller kopiere. Evt. bede Torben ”Silver” kigge på det.

### Nyt fra Stigruppen

- Som bekendt er **projektet med stiforbindelse fra Fuglebakken – Sportspladsen/Skolen – Skovvej** sat i bero, men ikke skrinlagt.

Lokalrådet har modtaget brev fra Kathrine Dreyer, med forslag til at komme videre, herunder med tilsagn om økonomisk støtte fra midler, der var tiltænkt et nu uaktuelt formål.

Vi har takket for henvendelsen, og vil nu følge op og invitere Kathrine og arkitekten til et møde med os, for at drøfte strategien i forhold til forslaget. Ingse er tovholder sammen med Peer og Ebbe.

- **Retablering af stiforbindelsen Rudsgade – Jernbanegade**

Stien er pt i en elendig forfatning, dels grundet entreprenørarbejdet ved Damhuset, og dels grundet manglende vedligeholdelse generelt.

Vi aftalte at henvende os til entreprenøren og bede ham retablere stien med bøgehæk som aftalt, evt. i forbindelse med byforskønnelsesdagen, eller gerne forinden (Peer).

Endvidere at påtale den manglende vedligeholdelse over for vej- og park, herunder specielt at vandet fra fortovet afledes ind på stien og medfører dybe render og huller i stien (Peer)

### Status helhedsplanen:

Vi har nu fået endeligt tilsagn **om igangsættelse af projekt bænke og kuber**, og DBS oplyser, at de er i gang med opgaven. Dvs. fornyelse af bænk ved Sognegården, 2 nye bænke på pladsen over for stationen, hegn og kuber udfor gamle Merkobygning, samt bænk og kuber udfor Posthusets have mod stien.

De 5 nye flaghuller er også en del af planen, og er nu gennemført, jf. tidligere.

Poul oplyser, at han netop i dag fra vores el-konsulent har modtaget fin beskrivelse af projektet med lys til bytræ, hegn og juletræ. Poul og Peer gennemgår projektet, og forelægger det til godkendelse hos kommunen, derefter i udbud.

**Mht. til flaghangar:** Kommunen oplyser, at der arbejdes med en servicebygning ved skolen, hvor vores flag kan få plads. Imidlertid er der ingen tidsplan, og leje hos Søren indtil afklaring er så vores

mulighed. Lejen kan IKKE finansieres via helhedsmidlerne, og skal altså afholdes af Flagalleéns bidragsydere. Det har ikke været muligt at få forståelse for vores argument om, at pengene jo er afsat, og at der er tale om midlertidig leje.

### **Træer på Kirkepladsen:**

Arkitekten har udarbejdet et skitseforslag med 2 træer på kirkepladsen. Der fragår ingen parkeringspladser. Pladsen ejes af Sorø Kommune, men skitsen er forelagt menighedsrådet, der ikke har indvendinger. Arkitekten arbejder videre med en beskrivelse, der skal danne baggrund for udbud. Vi har ikke kunnet vinde forståelse for at lade kommunens vej- og parkafdeling påtage sig opgaven (!)

Og slutteligt: Vi afventer stadig reaktion og svar de spørgsmål, der var oppe under mødet med udvalget tilbage i august 2022. Der er rykket flere gange, men vi er uden svar.

### **Hjemmeside**

Magnus har tidligere oplyst om samarbejdet med Christian Høst, som i dag er med som gæst. Magnus og Christian fortalte om arbejdet med hjemmesiden, som er langt fremme. Christian ejer domænet, men er villig til at overdrage det ved næste fornyelse. Siden kommer til at hedde Rudsvedby.dk, med Rudsvedbynyt som binavn.

### **Fjernvarme:**

Den nye hjemmeside med ny e-mail får en rolle i indsamling af interesselkendegivelser om fjernvarme.

Christian har allerede et udkast til tekst ligesom e-mail [fjernvarme@rudsvedby.dk](mailto:fjernvarme@rudsvedby.dk) er oprettet. Flemming Pade har lovet at være tovholder, og han har indkaldt fokusgruppen til møde den 24 ds. om det videre forløb. Christian vil her være tilstede.

### **Byforskönnelsesdag:**

I år lørdag den 29/4.

Vi mødes kl. 8:30 på Legepladsen til morgenbord og fordeling af opgaver.

Ingse og Peer sørger for annonce,

Peer tjekker op på sække, diplomer, ruter og redskaber.

Kommunen kontaktet med henblik på oprydning efter opsætning af lysmaster (Ingse)

Drøftelse af emne for årets hus, og beslutning truffet.

Busser researcher på husets historie, og Ingse laver underhåndsftale med relaterede til husets ejer.

Ellers "same procedure as last year"

### **Fællesudtalelse om nedskæring I aktivitetstilskud mv:**

Vi har tilsluttet os udkastet fra øvrige lokalråd.

### **Henvendelse fra pressen om holdning til nedskæringer i tilskud til foreninger, specielt Ruds Vedby Garden:**

Vi kontaktede Gardens formand for at afstemme udtalelsen. Ingse vil besvare generelt, at vi som Lokalråd arbejder for at bevare og udvikle, og således ser med bekymring på de vanskeligheder,

som økonomisk begrænsning medfører. Om specifikt Garden kan siges, at den er rummelig og inkluderende, og et alternativ til børn og unge, der specielt interesserer sig for gardens aktiviteter.

**4. maj aften i Søparken:**

Samarbejde mellem Ruds-Vedbys Historie og Lokalrådet.

Lokalrådet står for annonce og indkøb via kortet i Brugsen.

Historien pynter op og serverer hveder og muffins.

Samme taler og underholdning som forrige år.

Et par hjælpere må gerne melde sig til Busser til afrydning bagefter.

**Flagfest 5/6 og forslag til RV Borger:**

Forslag udbedes til næste møde, såvel til taler som borger.

**Evt.:**

Busser nævnte at ambulancerne nok ikke mere skal have stude i Ruds Vedby.

Ingse og Busser snakker sammen om en evt. udtalelse fra Lokalrådet.

**Referent:**

Peer Vincentz